



## News Release

For Immediate Release

# Innovation Guelph launches Fuel Injection™ seed funding program for start-ups and SMEs with support from FedDev Ontario

Release Date March 1st – Guelph

Start-ups and small- and medium-sized enterprises (SMEs) from across southern Ontario will benefit from seed funding awarded through Innovation Guelph's new Fuel Injection™ program, delivered in partnership with Bioenterprise Corporation, with financial support provided by the Federal Economic Development Agency for Southern Ontario (FedDev Ontario).

The Fuel Injection™ program is supported by an investment of up to \$4,840,000 in Bioenterprise Corporation announced today by Lloyd Longfield, Member of Parliament for Guelph, on behalf of the Honourable Navdeep Bains, Minister of Innovation, Science and Economic Development and Minister responsible for FedDev Ontario.

Fuel Injection™ will provide companies **working in manufacturing, sustainable technologies, social innovation, and other eligible sectors** with grants of up to \$30,000, to be matched in cash by the companies. Companies run by women will receive 25 per cent of Fuel Injection awards. The new program complements the Bioenterprise Seed Fund, which serves startups from the agriculture and agri-food sectors, and related sustainable technology companies.

As an important addition to Innovation Guelph's signature business acceleration program [Speedway™](#), the Fuel Injection™ program will help companies innovate and become more competitive, resulting in job creation, revenue growth, additional investment, the launch of new products and services, and the implementation of waste, water, and energy improvements.

Innovation Guelph will issue an open call for Fuel Injection™ proposals in spring 2016 for companies from southern Ontario. The program will run until December 2018.

## Quotes

"Innovation Guelph is proud to be a program delivery partner working alongside Bioenterprise, the lead partner for this exciting seed funding program. Fuel Injection™ will provide all-important early funding to companies in sectors such as advanced manufacturing, sustainable technologies, clean tech and social innovation, that have not traditionally been served by seed fund programs. The program is also unique in that about 60 per cent of the awards will go to existing SMEs, who desperately need to invest in innovation to establish a competitive advantage on the global stage."

- James Doran, Chief Executive Officer, Innovation Guelph

"With the support from FedDev Ontario, and our delivery partnership with Innovation Guelph, we will be able to help a lot of innovative companies to gain access to expert mentorship and support services crucial for long-term growth and sustainable development. Ultimately, our goal is to continue to take Canadian innovation to the global market and drive economic returns to the region, and Canada."

- Dave Smardon, President & CEO, Bioenterprise Corporation





Federal Economic Development  
Agency for Southern Ontario

Agence fédérale de développement  
économique pour le Sud de l'Ontario

“Today's investment is a great example of the Government of Canada's commitment to creating the right conditions for ideas to thrive, for creativity to flourish and for Canadian entrepreneurs to grow.”

- *The Honourable Navdeep Bains, Minister of Innovation, Science and Economic Development and Minister responsible for the Federal Economic Development Agency for Southern Ontario*

“Our investment in Bioenterprise not only shows the Government of Canada's support for entrepreneurs, but also shows our commitment to diversifying the southern Ontario economy by supporting innovative businesses from different regions.”

- *Lloyd Longfield, Member of Parliament for Guelph*

“I am very pleased to see this investment being made in women entrepreneurs, as it demonstrates a real commitment of support that will strengthen the ability of Innovation Guelph's Rhyze Project to achieve our ultimate goal of growing the number of businesses owned by women in the region from 20 per cent to 30 per cent by 2025.”

- *Kristel Manes, Director, Innovation Centre, Innovation Guelph*

“At Innovation Guelph we see a diverse range of entrepreneurs, from those with ideas for a business to those at the early stages of revenue and growth. Often the early stages of growth are the most critical phase where a strategic injection of money can make all the difference. Fuel Injection™ provides a unique opportunity for our high potential clients to get the help they need to sell their products, build their brand, improve operations or bring new products to market. We are excited to be able to bring this program to Guelph, Wellington County and the surrounding community.”

- *Kevin Boon, Client Services Manager, Innovation Guelph*

## About Innovation Guelph

Innovation Guelph is building prosperity for community wellbeing by providing mentorship and business support programs and services to help innovative enterprises start, grow and thrive.

Our novel business acceleration programs – including [Speedway™](#), the [Rhyze Project](#) and [BCorp Bootcamp](#) – are designed for high-potential start-ups and small- and medium-sized enterprises from across southern Ontario that are ready to scale.

Innovation Guelph also serves as a one-stop point of access to [Ontario Network of Entrepreneurs](#) (ONE) programs and resources. The outcome is an innovation ecosystem that drives regional economic growth, supports environmental sustainability and enhances the quality of life for everyone in our local communities.

## Contacts

James Doran  
CEO, Innovation Guelph  
[james.doran@innovationguelph.ca](mailto:james.doran@innovationguelph.ca)  
519-265-4495 ext. 104

Kevin Boon  
Client Service Manager  
[kevin.boon@innovationguelph.ca](mailto:kevin.boon@innovationguelph.ca)  
519-265-4495 ext. 103



Government  
of Canada

Gouvernement  
du Canada

Canada



## Document d'information

Pour publication immédiate

### Innovation Guelph lance le programme de subventions de démarrage Fuel Injection<sup>MC</sup> à l'intention des entreprises en démarrage et des PME avec le soutien de FedDev Ontario

Date de diffusion Le 1 mars 2016— Guelph (Ontario)

Les entreprises en démarrage ainsi que les petites et moyennes entreprises (PME) de tout le Sud de l'Ontario bénéficieront d'un financement de démarrage octroyé par l'entremise du nouveau programme Fuel Injection<sup>MC</sup> d'Innovation Guelph, qui sera mis en œuvre en partenariat avec la société Bioentreprise et avec un soutien financier de l'Agence fédérale de développement économique pour le Sud de l'Ontario (FedDev Ontario).

Le programme Fuel Injection<sup>MC</sup> est financé par un investissement qui pourra atteindre 4 840 000 \$ de la société Bioentreprise annoncé aujourd'hui par le député de Guelph, M. Lloyd Longfield, au nom de l'honorable Navdeep Bains, ministre de l'Innovation, des Sciences et du Développement économique et ministre responsable de FedDev Ontario.

Fuel Injection<sup>MC</sup> offrira aux entreprises œuvrant dans les domaines de la fabrication, des technologies durables, de l'innovation sociale ou dans d'autres secteurs admissibles des subventions d'un maximum de 30 000 \$, qui doivent être jumelées par une contribution équivalente en espèces des entreprises. Les entreprises dirigées par des femmes recevront 25 pour cent des subventions du programme Fuel Injection. Ce nouveau programme s'ajoute au programme de financement de démarrage de la société Bioentreprise, qui vient en aide aux entreprises en démarrage des secteurs de l'agriculture et de l'agroalimentaire, de même que des technologies durables connexes.

Comme complément important au programme phare d'accélération des affaires d'Innovation Guelph [Speedway<sup>MC</sup>](#), le programme Fuel Injection<sup>MC</sup> aidera les entreprises à innover et devenir plus concurrentielles, dans le but de créer des emplois, augmenter les revenus, susciter d'autres investissements, contribuer au lancement de nouveaux produits et services, et améliorer la gestion des déchets, de l'eau et de l'énergie.

Innovation Guelph lancera un appel de propositions pour Fuel Injection<sup>MC</sup> au printemps 2016 adressé aux entreprises du Sud de l'Ontario. Le programme durera jusqu'en décembre 2018.

#### Citations

« Innovation Guelph est fière d'être le partenaire de prestation du programme aux côtés de Bioentreprise, le partenaire principal pour cet intéressant programme de financement de démarrage. Fuel Injection<sup>MC</sup> fournira un financement initial d'importance critique aux entreprises de secteurs comme ceux de la fabrication de pointe, des technologies durables, de la technologie propre et de l'innovation sociale, qui par le passé n'ont pas été servies par les programmes de subventions de démarrage. Ce programme se distingue également des autres par le fait que 60 pour cent des subventions iront à des PME existantes, qui ont désespérément besoin d'investir dans l'innovation pour leur donner un avantage concurrentiel sur la scène mondiale. »

— James Doran, chef de la direction, Innovation Guelph





« Avec le soutien de FedDev Ontario, et celui de notre partenaire de prestation du programme Innovation Guelph, nous serons en mesure d'aider de nombreuses entreprises innovatrices à trouver des mentors experts et les services de soutien essentiels à leur croissance à long terme et à leur développement durable. En somme, notre objectif est de continuer à mettre en vedette l'innovation canadienne sur le marché mondial et favoriser un rendement économique pour la région et le Canada. »

— *Dave Smardon, président et chef de la direction, Bioentreprise Corporation*

« Notre investissement dans Bioentreprise témoigne non seulement de l'appui du gouvernement du Canada aux entrepreneurs mais aussi de notre engagement à diversifier l'économie du Sud de l'Ontario en appuyant les entreprises innovatrices de diverses régions. »

— *Lloyd Longfield, député de Guelph*

« Je suis ravie de voir cet investissement offert aux femmes entrepreneures, car il prouve un véritable engagement de leur venir en soutien et de renforcer la capacité du Rhyze Project d'Innovation Guelph à atteindre notre objectif ultime : augmenter le nombre d'entreprises appartenant à des femmes dans la région de 20 pour cent à 30 pour cent d'ici 2025. »

— *Kristel Manes, directrice, Innovation Centre, Innovation Guelph*

« À Innovation Guelph nous voyons toutes sortes d'entrepreneurs, depuis ceux qui ont des idées pour une nouvelle entreprise à ceux qui en sont aux premiers stades de la production de recettes et de leur croissance. Bien souvent, les premiers stades de la croissance sont la phase la plus critique pendant laquelle une injection d'argent peut être déterminante. Fuel Injection<sup>MC</sup> donne une occasion sans pareil à nos clients à haut potentiel d'obtenir l'aide dont ils ont besoin pour vendre leurs produits, rehausser leur marque, améliorer leurs opérations ou apporter de nouveaux produits sur le marché. Nous sommes très heureux de pouvoir offrir ce programme à Guelph, au comté de Wellington et aux collectivités avoisinantes. »

— *Kevin Boon, gestionnaire des services à la clientèle, Innovation Guelph*

### **À propos d'Innovation Guelph**

Innovation Guelph renforce la prospérité pour le bien-être de la communauté en offrant des programmes et services de mentorat et de soutien aux affaires en vue d'aider les entreprises innovatrices à démarrer, croître et prospérer.

Nos programmes originaux d'accélération des affaires – y compris [Speedway<sup>MC</sup>](#), le [Rhyze Project](#) et [BCorp Bootcamp](#) – sont conçus à l'intention des entreprises en démarrage et des petites et moyennes entreprises à haut potentiel de tout le Sud de l'Ontario qui sont prêtes à progresser.

Innovation Guelph sert également de point d'accès unique aux programmes et ressources du [Réseau ontarien des entrepreneurs](#) (ROE). Le résultat est un écosystème d'innovation qui encourage la croissance économique régionale, favorise la durabilité environnementale et améliore la qualité de vie pour tous dans nos communautés locales.





Agence fédérale de développement  
économique pour le Sud de l'Ontario

Federal Economic Development  
Agency for Southern Ontario

## Personnes-ressources

James Doran  
CEO, Innovation Guelph  
[james.doran@innovationguelph.ca](mailto:james.doran@innovationguelph.ca)  
519-265-4495 ext. 104

Kevin Boon  
directeur du service à la clientèle, Innovation Guelph  
[kevin.boon@innovationguelph.ca](mailto:kevin.boon@innovationguelph.ca)  
519-265-4495 ext. 103



Government  
of Canada

Gouvernement  
du Canada

Canada